
صالح حردانی یکی از بازیکنانی بود که این فصل حساب ویژه ای روی 
او می شد و حتی انتظار می رفت که یکی از ملی پوشان استقلال در جام 
جهانی 2022 قطر باشد. حال صالح نه در تیم ملی و نه در استقلال 
شرایط خوبی ندارد و پس از اینکه جایگاهش را در تیم به یامگا داده در 
لیست های جدید تیم ملی نیز حضور ندارد تا در یک وضعیت مبهم و یا 

حتی سقوط قرار گرفته باشد.

ملی پــوش اســتقلال ایــن روزهــا در اوج آمادگــی خود به ســر می برد، جلالی 
کــه نشــان داده مــورد اعتماد هر دو ســرمربی پرتغالی اســتقلال و تیم ملی 
قــرار دارد هــر زمــان چــه در تیــم ملــی و چــه در اســتقلال فرصت بــازی پیدا 
می کنــد بــا عملکــرد درخشــانش همــه را تحت تأثیــر قرار می دهــد. جلالی 
در بــازی بــا فــولاد جایگزیــن ســلمانی شــد و نمایــش خوبــی داشــت و نمره 

قابــل قبولــی را دریافــت کرد.
 

ابوالفضل جلالیصالح حردانی

همچنان درخشاندر سراشیبی سقوط

ارسلان مطهری این فصل فقط 34 دقیقه فرصت بازی پیدا کرد و 
هنوز به بازیکن ثابت استقلال تبدیل نشده است. مطهری با حواشی 
زیادی که در ابتدای فصل داشت بالاخره در تیم ماند و از لیست تیم 
خارج نشد. ارسلان در اکثر بازی ها تا اینجای فصل در لیست نهایی 
تیم قرار نداشت و شاید با این روند مطهری را باید اولین خروجی نیم 

فصل استقلال دانست.

ارسلان مطهری

همچنان در انتظار فرصت

پافشاری حاج ملک به 
تصمیماتی که گرفت

داور آتش نشان 
مدعی است هیچ 

پنالتی ای اتفاق نیفتاد
وقتی بلیت تهران را برای داور 
اهل صومعه سرا فرستادند تا برای 
یکی دو روز از شغل اصلی اش 
)آتش نشانی( خداحافظی کرده و 
برای قضاوت به تهران بیاید شاید 
خودش حتی نمی توانست حدس 
بزند چندین و چند خطا در محوطه 
هجده قدم فولاد باعث شود که او 
در مظان اتهام قرار گرفته و حتی 
معاون باشگاه استقلال بدون 
پرده بگوید که تلفن داوران باید 
شنود شود. البته کارشناسان 
داوری معتقد بودند که سه پنالتی 
اغراق است، اما خطای دقیقه 79 
به لحاظ کارشناسان داوری هم 
پنالتی بود. تا اینجای کار دیدگاه ها 
مختص کارشناسان و همچنین 
استقلالی ها بود، اما این دعوا یک 
وجه دیگری هم داشت. حمید 
حاج ملک داوری که به اعتقاد 
استقلالی ها سه پنالتی برای این 
تیم نگرفت معتقد است که تمام 
تصمیماتش درست بوده است. 
اینطور که گفته می شود حاج ملک 
همین نظر خود را به کمیته داوران 
هم انتقال داده و مسئولان این 

کمیته نیز از او دفاع کرده اند.
 

 خداحافظی
با پنج بازیکن

 با اینکه هنوز هفت بازی تا پایان 
نیم فصل اول باقی مانده است، 
اما اینطور که از استقلال خبر 
ین  می رسد به احتمال زیاد ا
تیم با پنج بازیکن در نیم فصل 
خداحافظی می کند و قرار نیست 
تا پایان لیگ در کنار استقلال 
نچه  آ  . شند با شته  ا د ر  حضو
مشخص است ساپینتو به لحاظ 
فنی از چند بازیکن خود راضی 
نیست و باشگاه استقلال هم 
نمی خواهد لیست این تیم با 
نام چنین بازیکنانی پر باشد، 
اما غیر از بازیکنانی که مشکل 
فنی دارند شاید بازیکنانی که 
به لحاظ مسائلی غیر از مسائل 
فنی اخراج شده اند نیز در لیست 
خروجی باشگاه قرار بگیرند و 
باشگاه استقلال حاضر نشود با 

آنها ادامه دهد.

بازی 6امتیازی را مساوی 
کردیم

رضاوند: حاج ملک 
سابقه دار است

آرش رضاوند، هافبک استقلال 
ج ملک  حا عملکرد  به  نسبت 
معترض است. او می گوید: »آقای 
حاج ملک قبلاً هم سابقه داشت 
که یک گل سالم را برای ما اعلام 
نکند و یک پنالتی کاملاً واضح را 
روی مهدی قایدی اعلام نکرده 
بود. این مسائل در روند تیم 
تأثیرگذار است. مثلاً در بازی با 
پیکان و همین بازی ما 4 امتیاز 
 VAR این طور از دست دادیم، اگر
بود چنین اتفاقاتی می افتاد؟« 
»چنین   : د ا د مه  دا ا ند  و رضا
مسابقاتی 6 امتیازی محسوب 
می شوند. وقتی در دیداری که 
مسلماً می توانید برنده باشید و 
این طور به تساوی می رسید روی 
روند تیم اثر می گذارد. این طور 
احساس می کنم در روزهایی 

که کسی حواسش 
به فوتبال نیست 
ند  ر ا د سعی 
حق استقلال را 

بخورند.«
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از کمپ آبی
5استقلال

هافبک های استقلال کند هستند

 ستار همدانی: هیچ کس 
رفتار ساپینتو را تأیید نمی کند

 
بازی استقلال و فولاد هم با نتیجه 

مساوی به پایان رسید، مسائل فنی 
این بازی را چطور ارزیابی می  کنید؟

استقلال دو نیمه متفاوت را تجربه 
کرد. نیمه اول شرایط برای استقلال 
سخت بود چون فولادی ها خیلی خوب 
استقلال را آنالیز کرده بودند و انسجام 
خوبی داشتند، اما در نیمه دوم استقلال 
بهتر شد و با آوردن جلالی ریتم بازی 
تغییر کرد و توانست چند موقعیت گل 
در محوطه جریمه فولاد خلق کند. به 
شخصه اعتقاد دارم که هافبک های 
استقلال کند هستند و این تیم نیاز مبرم 

به سرعت در خط هافبک خود دارد.
پس شما هم اعتقاد دارید که 
استقلال نیاز به هافبک طراح 

دارد؟
منظورم هافبک طراح نبود. همان طور 
که گفتم هافبک های استقلال کند 
هستند و نیاز به سر عت بیشتری در 

این خط هست.
فکر می کنید دلیل این کندی 

چیست؟
شاید بازیکنان از نظر بدنی شرایط 
ایده آل را ندارند. چون ابتدای فصل 
به دلیل مشکل بدنی طبیعی است که 
چنین اتفاقاتی برای یک تیم بیفتد اما 
وقتی هشت بازی از یک فصل می گذرد 
یعنی اینکه تیم باید به شرایط ایده آلی 
رسیده باشد و نمی دانم چرا استقلال 

بعد از هشت هفته هنوز کند است.

در بازی استقلال و فولاد، 
استقلالی ها معتقد بودند سه 

پنالتی این تیم توسط داور بازی 
گرفته نشد، نظر شما در خصوص 

بحث های داوری که مطرح شد 
چیست؟

کارشناسان داوری باید در خصوص 
صحنه های پنالتی نظر بدهند. اما اگر 
باشگاه استقلال معتقد است حقش 
ضایع شده باید خودش به دنبال حقش 
باشد. در کل این بازی برای استقلال 
سنگین بود چون فولاد تیم سرسختی 
است. من می توانم در مورد مسائل فنی 
بازی نظر بدهم و به نظر من چشمی در 
نیمه اول اصلاً دیده نشد و نیمه دوم 
با تغییراتی که ساپینتو در تیمش داد، 
استقلال سرعت پیدا کرد. در بازی هایی 
که تیم های مقابل استقلال ساختار 
دفاعی خوبی دارند و تیم استقلال 
به بن بست می خورد باید برای اینکه 
گره بازی باز شود پلن دومی وجود 
داشته باشد و مشکل اینجا است که 
بعضاً این پلن را در بعضی از بازی ها از 
استقلال نمی بینیم هر چند که در بازی 
با فولاد تزریق جلالی به بازی شرایط را 
متفاوت کرد و استقلال توانست سوار 

بر بازی شود.
محبی در بازی های اخیر گل زده 

و نشان داده که خرید خوب 
استقلال است. نظر 

شما در خصوص این 
بازیکن چیست؟

محبی و قایدی هر دو بازیکنان 
خوبی هستند اما باید برای این 
دو نفر موقعیت گل ایجاد شود.

ساپینتو در بازی با فولاد 
محروم بود چون در بازی 

با گل گهر رفتارهای نامناسبی 
داشت. نظرتان در خصوص این 

هیجانات کاذب ساپینتو چیست؟
بل پسند  رها قا ین رفتا نه ا متأسفا
نیست. شما هیچ کس را پیدا نمی کنید 
که رفتارهای سرمربی استقلال را 
بپسندد و تأیید کند! در  شأن استقلال 
و ساپینتو نیست که چنین رفتارهایی 
را تماشاگر فوتبال از سرمربی استقلال 
ببیند و باید ایشان در رفتارهایش 

تجدید نظر کند.
استقلال بازی با ذوب را 
در پیش دارد. نظر شما 

در خصوص این بازی 
چیست؟

به نظرم این بازی برای 
ل  فینا استقلال حکم 

را دارد. تمام بازی ها 
برای استقلال بزرگ 

ید  نبا و  هستند 
امتیاز از دست 

بدهد.

در بازی هایی که 
تیم های مقابل 

استقلال ساختار 
دفاعی خوبی دارند 

و تیم استقلال به 
بن بست می خورد 

باید برای اینکه گره 
بازی باز شود پلن 

دومی وجود داشته 
باشد و مشکل اینجا 

است که بعضاً این 
پلن را در بعضی از 

بازی ها از استقلال 
نمی بینیم هر چند 

که در بازی با فولاد 
تزریق جلالی به بازی 

شرایط را متفاوت کرد 
و استقلال توانست 

سوار بر بازی شود

 zخبر

بــازی اســتقال و فــولاد هــم خالــی از جنجــال نبــود. البتــه ایــن بــار نقــش اول تمــام هیجانــات بــازی را داور ایــن دیدار بازی کــرد. حاج ملک هیچ کــدام از صحنه های داخــل محوطه هجده قدم فــولاد را پنالتی اعــام نکرد تا 
اســتقالی ها معتقــد باشــند ســه پنالتــی آنهــا گرفتــه نشــده و در ادامــه هــم معــاون باشــگاه اســتقال حرف هایــی بــه زبان آورد کــه کمیتــه داوران را مجبور به شــکایت از او کــرد. حالا اما هیچ کــس از نکات فنــی بازی حرف 
نمی زنــد و فقــط حــرف از مســائل داوری اســت و پنالتی هایــی کــه ســوخت. هــر چنــد کــه بــا تمــام ایــن جنجال هــا فقــط یــک امتیــاز نصیــب اســتقال شــد و ســه تیم بــالای جــدول پانزده امتیــاز دارنــد و نفس بــه نفس هم 
حرکــت می کننــد. بــا ســتار همدانــی مربــی ســابق اســتقال همــکام شــدیم. مربــی کــه خــودش زمانــی کــه بازی می کــرد هافبک بــود و معتقد اســت که بزرگترین مشــکل اســتقال ایــن روزها کنــدی خط هافبک اســت.

 zسوژه

کی روش با رمز چشمی همه را شگفت زده کرد

بازگشت دفاع مدرن به تیم ملی
بازیکنان جدید درتیم ملی

امیدواری مهدی پور و محبی
در میـان اسـامی اعـلام شـده از سـوی 
سـرمربی تیـم ملـی بـرای حضـور در 
مینی کمـپ نـام روزبـه چشـمی هـم بـه 
چشم می خورد. بازیکنی که از آخرین 
حضـورش در تیـم ملـی نزدیـک به سـه 
سـال می گذرد. چشـمی که در فوتبال 
قطـر نمایـش امید بخشـی نداشـت 
دوبـاره بـه اسـتقلال بازگشـت تـا شـاید 

بـه تیـم ملـی بازگـردد. 
بازگشتی که حالا رنگ واقعیت به خود 
گرفته و با حضور کارلوس کی روش در 
تیم ملی فوتبال ایران بار دیگر شانس 
بـه روی او لبخنـد زده اسـت. چشـمی 
همـان بازیکنـی بـود که وقتی کی روش 
قصد داشت از او در ترکیب اصلی تیم 

ملی اسـتفاده کند اینگونه ستایشـش 
کـرد: او یـک دفاع مدرن اسـت.

تعریفـی کـه نشـان مـی داد سـرمربی 
تیـم ملـی عمیقـاً دوسـت دارد از ایـن 
بازیکـن در پسـت دفـاع میانـی بهـره 
بگیرد. کی روش در جام جهانی همین 
کار را هـم کـرد امـا مصدومیـت مانـع 
تـداوم حضـور او در تیـم ملـی شـد و 
بـه ناچـار چشـمی از روسـیه بـه ایـران 
بازگشت. حالا دوباره چشمی می تواند 
به  حضوردر جام جهانی امیدوار باشد. 
بخصـوص اینکـه کـی روش بـه دنبـال 
تقویـت خـط دفـاع تیـم ملـی اسـت. 

البتـه ایـن بـار چـون تیـم ملـی مدافعان 
هیـچ  سـد  می شنا را  ش  صلـی ا ا

بعیـد نیسـت ایـن بازیکـن در پسـت 
تخصصـی )هافبـک دفاعـی( مـورد 

نظـر باشـد.

 مهدیه دریابیگی
روزنامه نگار

 zسؤال و جواب

در لیسـت جدیـد تیـم ملـی عـلاوه بـر 
روزبـه چشـمی نـام مهـدی مهدی پور و 
محمـد محبـی نیز به چشـم می خورد. 
پیـش از اینکـه مینـی کمـپ بـا حضـور 
بازیکنـان داخلـی برگـزار شـود، نـام 
مهدی پور و محبی حذف شده بود اما 
دعوت دوباره از این دو بازیکن نشـان 
می دهـد سـرمربی تیـم ملـی همچنان 
نگاه ویژه ای به هافبک طراح و مهاجم 

تـازه از اروپـا آمـده اسـتقلال دارد. 
بـا  زمـون  آ ر  ینکـه سـردا ا ز  ا بعـد 
مصدومیـت مواجه شـد، این احتمال 
کـه یکـی از بازیکنـان اسـتقلال بـه 
جـای آزمـون بـه لیسـت تیـم ملـی برای 
ارسـال بـه فیفـا اضافـه شـود، بسـیار 

زیـاد اسـت. 
البتـه هنـوز تکلیـف آزمـون بـرای جـام 
جهانی مشخص نیست و پزشکان در 
تلاشـند این بازیکن را آماده همراهی 
بـا تیـم ملـی در جـام جهانی کنند اما به 
هر دلیل اگر آزمون با تیم ملی به جام 
جهانـی نـرود، یـک بازیکن از اسـتقلال 
به لیسـت اضافه خواهد شـد که هیچ 
بعیـد نیسـت نـام آن بازیکـن محمـد 
محبـی باشـد کـه توانایی بـازی در چند 

پسـت هجومـی را دارد. 
ملی پوشـان اسـتقلال برای جلب نظر 
کـی روش راه دشـواری پیـش رو دارنـد 
و سـخت اسـت کـه بـا حضـور در مینـی 
کمپ هـا بتواننـد نظـر سـرمربی تیـم 

ملـی را بـه سـود خـود جلب کننـد. باید 
دید که سرنوشت استقلالی ها در تیم 

ملـی چـه خواهـد شـد؟!


